
Werkgroep Drachtplanten heeft een en 
ander begeleid. Mogelijk zullen nieer van 
dergelijke percelen vrijkornen om vervol- 
gens vanuit de irnkerij, met hulp vanuit de 
jacht (Faunabeheer) tot stand te komen 
zodat zowel bestuivende insekten en in 
het wild levende dieren hier voedsel zul- 
len vinden 

1 

Uit de PC van de (aan- 
kornend) voorzitter 
door Dick V~trderink 
In september maakte ik enkele dagen 
vakantie zoek op Walcheren. Op zich een 
groot genoegen met een week voortreffe- 
lijk najaarsweer. En geheel onbedoeld 

I kwam ik in de lmkerij Poppendamme 
terecht. Hieruit blijkt dat ik nog niet 

I ingewerkt ben, want anders had ik 
geweten dat ik er naar op zoek moest 

1 gaan. Maar nu km ik ieder ander die 
genietend over Walcheren dwaalt, aanra- 

I - 
den Poppendamme (gem. Grijpskerke) op 
te zoeken. Ik was onder de indruk van de 

e gedrevenheid waannee men zeer conse- 
1 quent een zeer educatieve expositie had 

ingericht. En nog steeds nieuwe plannen. 
4 Ook hof me de presentatie van de 

Zeeuwse imkers met een eigen etiket van 
honing rond het Veerse Meer. Prima pro- 
motie! 
Zo'n expositie en die voortreffelijke van 
de Floriade - en ik weet. er zijn er meer 
die ik nog moet zien - geven je ver- 
trouwen dat we als Nederlandse imkers 
met een gezanienlijke aanpak een goed 
beeld van de Nederlandse imkerij kunnen 
uitdragen. Ik heb intussen een tweetal 
groepsvergaderingen bijgewoond waar 

het structuurrapport werd besproken. In 
beide vegaderingen werd waardering uit- 
gesproken over het grondige werk en de 
gedegen analyse. En er werden veel 
kritische vragen gesteld of om ophelde- 
ring gevruagd. Uiteraard is er zorg over 
vermindering van de invloed van de groe- 
pen. niaar als nien zich realiseert dat we 
straks op dezelfde manier rechtstreeks 
met groepsbesuur en besturen van de 
subverenigingen om de tafel zullen zitten. 
lijkt die zorg we1 af te nemen. Ik vond het 
zeer plezierig om zo kennis te maken 
maar ook om het bestuursbeleid te kun- 
nen toelichten. 
Ik heb ook de jaarvergadering van de 
Vrienden van de Ambrosiushoeve 
bezocht. waar de roorzitter Martin van 
der Meulen na vele jaren voorzitterschap 
de hamer overgaf aan Frans Janssen. 
Weer zo'n gelzgenheid waar je je reali- 
seert hoeveel niensen in onze vereniging 
werk verrichten van hoge kwaliteit en 
waar je ge'imponeerd raakt door de des- 
kundigheid. Dat brengt me op het 
onderwerp quotuniverhoging. In de 
groepsvergaderingen wordt daar nogal 
eens tegen gesputterd. En dat is normaal 
als het om onze portemonnaie gaat. En 
het zal ook we1 te maken hebben met de 
onduidelijke procedure in de Algemene 
Vergadering 1992. Maar sta me toe enke- 
le kanttekeningen te plaatsen. Dat de ver- 
hoging slechts de prijs van een potje 
honing bedraagt is al in de AV opge- 
merkt: de bijen betalen het. Ik vind echter 
dat we vooral moeten bedenken dat de 
contributie enkele jsren niet is verhoogd 
ondanks de geleidelijke stijging van kos- 
ten en salarissen. In die jaren is het verlies 
van Handel weggewerkt en het lijkt erop 
dat dit zich voortzet. Dus ook een kwestie 
van goed op de centen passen, van goed 
financieel beheer. En goed financieel 
beheer betekent oak tijdig aan de be1 trek- 
ken als je ziet dat de zaak niet meer 
sluitend is te maken. 
Maar realiseert u zich dat u 1 I numlners 
van het blad Bijen voor f 18.- in de bus 
krijgt (f 1.64 per stuk)? Dat moet u eens 
vergelijken met andere abonnementen. En 
het verschil daannee wordt er voor u door 
de redactie bijgelegd door zonder vergoe- 

ding dit werk voor u te doen. 
En zo zijn er relen die heel veel vrije tijd 
en energie steken in vaak onzichtbaar 
maar gestaag werk voor onze vereniging. 
Ik kan het nu nog zeggen want ik verdien 
nog geen lof. Max heel \eel anderen ver- 
dienen die lof in hoge mate. Ik hoop dat 
we dat toch eens bedenken bij het 
onderwerp contributie. Begin norember 
ontvangen we de Vlaarnse Imkersbond in 
het Bijenhuis en daar zal ik de volgende 
keer wat over kurinen vertellen. 

Bestuivingsregeling 1993 
De l~esr~~i\~ingsregeli~~g 1993 is uir met 
dtrarin de ulgernene voonvaarden 
i11:aLe ket ylaarsen van bijenvolken 
voor tie besruiving van ukker- en tuin- 
bou~.gewassen. 
U kunt dece gratis nnnvragen bij her 
recretariaut van de VBBN, telefoon 
08370-22422. 

\Villen cle secretarisse~z w n  de sub- 
verenigingcn van de VBBN 01) d i ~  
spreker,slij.ct 1993 de ~ ~ ) l g m d e  sl~reker 
doorstrepen: 
J.J. Brokling, Pruimendijk 

Afscheid van mevr. de 
Jong, Depot Nijmegen 
R.H. ten Klei, qfdeling Handel Bijenhuis 
Na zes jaar het Depot Nijmegen te hebben 
behartigd, stopt mw. De Jong te Lent 
hiermee per half december. 
Tijdens de afgelopen zes jaren was mw. 
De Jong een waar steunpunt voor menig 
imker in de omgeving. 
Niet alleen kon men bij haar terecht om 
materialen te kopen, ook voor een goed 
advies ging zij niet opzij. 
Wij danken haar voor de inzet om het 
depot tot een succes te maken. 
Per half december wordt het verkooppunt 
van het Bijenhuis voortgezet door mw 
Toonen. Vosseneindseweg 15,6582 BN 
Heumen, telefoon 080-581560. Geopend: 
zaterdag de gehele dag en na telefonische 
afspraak. 
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I 
Opening- en shiting met Kerxt 
Het secretariat van de VBBN is op 
16, 17 en 18 december, en op 24 
decencber w 12.00 U U ~ .  geshten. OP 3 septernber I992 
Voor behgtajke bwdschappen edof 

i 
infonnarie kunt u befkn met de afd door Heyta van der Reijden-Rynja 
Handel. Spuitschade 
Tevens zal her secretariaat tussen Mw. Reuten waagt or a t  een keer als 
Kerst en Oud & Nieuw (van 28 dec. apart punt op de agenda temg kan komen, I 
t/m 1 jun.) gesloten zijn. I 

I 

we1 geopend djn. herbaalde verzoeken meldt lmg niet 
1 

iedereen de spuitschade. De secretaris zal 
een ovenicht maken. 

Nieuwe HB-teden 
Drente: de heer F.E. Hoogendm. 
Umcht: mw. ir. A.H. Hamnan-Kohler. 

keer in successie de 'Bijentour'. nieuw HB-lid zorgen. Diverse HB-leden 

bekendheid te geven aan de imkerij rapport van de Adviacommissie wordt 

- de onderlinge band tussen imkers te 
versterken. 

I 

1 

bijenkast te presenteren, die zich 

I 

Dus am de slag met uw creativiteit! 
Voor een reglement, opgave van deelna- I 

me en informatie kunt u terecht bij de 
seeretaris, K.A. Loth, Haweg 14,7585 PR 
Glane, telefoon 053-61 1932. 

I 



Open imkersdag Ede 
H. van Tol, secretaris 
Zatecdag 3 oktober, de vlaggen langs de 
h l s e w e g  wapperen vrolijk. Op de 
bijensd 'Imrneloo' van de Edese bijen- 
hwdersverengiing is het een drukte van 
belang i.v.m. de open imkersdag. Op het 
prachtige kmin aan de rand van het bos 
staan divers hamen waar de vele bezoe- 
kets kennis W e n  maken met de imkers. 
De dag w&dt geopend daor de heer F. 
Jansmn. In verband met dierendag, vindt 
hij dit een prima gekozen dag. Je kunt de 
bijen we1 niet aaien of mere van d h n -  
dag een saik amdoen, maar ze zijn ons 
to& axe dierbaar. E$ zijn diverse dernon- 
straties 0.a. strovlechten, raampjes en 
kaarsen d e n  en het bereiden van mede. 
Er is een tentoonstelling van oude komen, 
wmndex de Uddeler boog- en 
Ambrosiuskorf en een oude honingpers. 
Daamaast moderne kasten en een 
hhgstinger. Onder het genot van een 
kopjc Ir-affie met hwingkoek kunoen de 
gasten op een gezeIlig tenasje videofilms 
over bijen bekijken. Alle bezoekers ont- 
vangen een zakje masterdzaad afkomstig 
van de % h e  Tqxkkers. 

G.JJ Lum'khuis, voorzitter commissie 
on&rw$s 
Rla het sueces in 1991, werd ook dit jaar 

I w w m  K.E. c u m  gegeven. In de 
~j~ in Bmeveld werd gestart 
met %cursisten. De theoriebsen werden 
door &en tegelijk gevolgd, de praktijk- 
leswa wetden op twee lokaties gegeven, 
in Banreveld en ffardenberg. Algemeen 
wm wn van oor&1 dat de leraar, de 

H. Dif em$ de stof op een aantrek. 
keQTre en b i d  manier wist aan te 

je m e n  en bijvoorbeeld de apparatuur 
gezamenlijk aanschaffen.' 

Bij de praktijjklessen in Hardenberg deden 
de cusisten ovemnkomstige ervaringen 
op als in Barneveld. Bepaalde onderdelen, 
wals het afnemen van sperma vereisten 
veel oefening. In zijn slotwoord merkte 
de h e r  Dijkema teecht op dat de cursis- 
ten met grote interesse en inzet de lessen 
hadden gevolgd. De heer Luttikhuis zei 
ook hier dat het belangrijk is om in 
teamverband op de ingeslagen weg verder 
te g m .  
In 1993 zal er voor de cursisten een spe- 
ciale terugkomdag worden georganiseerd. 
Zo kunnen de contacten het best onder- 
houden worden. 
De volgmde cursisten ontvingen het 
getuigschrift: 
Barneveld: 
W. van Bergen, C. de Bondt, W. Dekkers, 
A. Genits, J.E.A. Hertsig, J. van Heugten, 
W. de Jong, J. Keus, P, van Rees, 
G. Ritzen, C. van Schaijk, J. Stefens. 
f ,  Trip, P. Verboeket, E. Verburg, 
D. Woudstra. 
Hardenberg: 
C. Franssen, G. Hans, J. Hartgens, 
Mw. J.M. van Heest, L. Jonker, 

I J. Kemfers, W, de Kleine, 
J. Olde Dubbelink, Mw. C. Reker, 

bieden. De deer odder de cursisten w 
ilttg ook zondesmeer god. 

Bij de uitn&hg van het getuigschrift in 
~mweld  legda de umnitter van de 
wwnissie ORderWiB er de nadruk op dat 
de cmus &hts een eerste aanzet vorm- 
de, 'Niet iedereen is overal goed in en dus 

J. Santing, G. Tempelman, 
G. Tinunetman, A. van Triest, 
G. de Vries, J. Woudstra, H. van Geest, 
H. Rotteveel, C. Raaijmakers, 
M. Klokman. 

Terngkomdag voor K I - c d t e n  1991 
Op zaterdag 6 juni kwamen de oud- 
cursisten op de praktijkxhool in 
Barneveld bijeen. De opkomst was rede- 
lijk te noemen. De heer Dijkema had een 
programma opgesteld, waarin volop gele- 
genheid was emaringen uit te wisselen of 
de kennis op te frissen. Het was hem ken- 
nelijk een genoegen dat s o d g e n  al de 
eerste successen hadden geboekt. 
Anderen waren in teamvdand bezig en 
al behoorlijk ver gevorderd. We1 bleek 
dat de hoge aanschafkosten vande appa- 
ratuur hier en daar een banikre vormden. 

e collega's een groep- I 

Een jaarlijkse bijeenkomst werd nuttig 
geacht om te zien hoe ver men gevorderd 
was en om van e l k  te leren. 
Informatieoverdracht heeft hier dan ook 
een bindende functie. Als wens kwarn 
naar voren om de apparatuur voor oefe- 
ning beschikbaar te hebben. Voorgesteld 
werd dat de commissie Onderwijs er voor 
zou zorgen dat een dergelijke mogelijk- 
heid in het Bijenhuis beschikbaar komt. 
Overleg met Wageningen' werd toe- 
gezegd. De heer Luttinkhuis maakte 
tevens melding van een tweede terugkorn- 
dag in 1993, waar ook de nieuwe cursis- 
ten voor worden uitgmodigd. Hiemit zou 
een vaste kern kunnen ontstaan die een 
contactgroep voor W zou kunnen vor- 349 
men. 
Met dank aan de heer Dijkema en de 
cursisten werd de contactdag, die naar 
ieders tevredenheid was verlopm, afge- 
sloten. 

Gisteren nog lag je stil te dro 
in de eewigheia 

Vandaag ben je o p e m  
in k t  hier en nu beland 

De weg naar k t  lick is moeizaam, 
m'n kind 

Maar wij, die als jouw ouders 
door dit leven zulien gum, 

nemen je een tijd lang bij a'e hand 
Torje op je eigen benen 
sub kunnen st& 

Lk eerste stap beb je vandaag gedaan: 
Je ben~ geboren 

Op 14 november 1992 is geboren 
I 

Marten Arthur GabM 

zoon van 
Heyta en Jan van der Reijden-Rynja, 
broertje van Alinda, Renate en Demian 
Roghorst 89,6708 KD Wageningen 



Op 17 oktober 1992 overleed op 79- 
jarige lmftijd 

JOHANNBS BOER 
EG. GROEN 

Zijn lief& v w  bet ide ren  en de 
natuur zal in onze herimring voort- 
leven. 
Onze deelneming gaat uit naar zijn 
MOUW, kinderen es kleinkinderen. 

O m  pdachten gaan uit naar zijn zullen onze vriend Jo missen. Onze . 
Bestuur en leden vrouw en kinderen, die wij st& qm?chte dednemjng gaat uit n u  zijn 
VBBN subvereniging Appingedam. wensen om dit verlies te kunnen dm- vmuw, kinderen en H e w n ,  < 

DRJEK VAN DEN BOOGAART 

Bijna 70jaar imkerde Driek met de 
gouden spreuk 'Belttef de w u r  als C m - s  h v m m m  een goede bud .  Als verwoed imka 

J.A. BROUWER 
Cees was een bijzonder tmuw en 

jaren de Weeder en verzorger is voor ons weggevallen. 
Wij zullen hem in o m  gedachten 

&amtee&. Vanaf 199D wlbs Cees 
emvoonita?r van o m  vmi&&. Wij 
v&ezen in @ een zeer gewadem- 
de bijmnriend en col1ega. 
Wij wensen e n  vrouw, kjn&ren en 
k l e m  heel veel sxkk toe. 

Bestuur en leden, NCB bijenhouders- 
vereniging St. Ambfosius, Someren. LUCAS HESTER 

In o m  subvexniging gerespemxd 
vanwege zijn pot@ k e d s  van bijen 
en bijenteelt. Chwaardeerd om djn 
mil& aorded ever i d e m  en hun t 3 & I S m  ANTOWS 

PET VAN CUYK hobby. Lucw bas, ondanks zija han- +I'HEQWIRUSDEm 
dicap een optimistisch mens. Hij bleef 

Bijna SO jaat was Piet lid van onze dit tijdens zijn ziekbed, ja zelfs tden Christ wras d meer dan bD jaarlia vaa 
zijn m w  op 17 septemberj.1. otter- 

is PIet van grote betekenis geweest 
voar o m  vereniging. Piet st04 am 
de basis van kt 'Kersenfonds' waanrit 
imkers jarenlang bestuivingsgeld ont- 

van zijn i&svriw Ajn hobby . 

gegund met deze Ejne man. 

Bestam en leden 
NCB ddeling St. Ambrosh Uden 


